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Целью работы является обобщение и рассмотрение особенностей организации учебного процесса и препода-
вания дисциплин в рамках магистерских программ кафедры криминалистики Юридического факультета МГУ. 
Методология — диалектика, сравнение, анализ, метод системного исследования. Выводы. В статье обоснова-
на необходимость дальнейшего совершенствования магистерских программ подготовки юристов. Проанализи-
рована организация такого обучения кафедрой криминалистики Юридического факультета МГУ. Отмечены 
уникальные разработки и направления дальнейшей работы и совершенствования организации практикоориен-
тированного обучения. Научная и практическая значимость. Опыт кафедры криминалистики может быть ис-
пользован в других вузах России для организации учебного процесса второй ступени образования, подготовки 
востребованных и высококвалифицированных юристов.
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The purpose of the article is to generalize and consider the features of the organization of the educational process 

and the teaching of disciplines as part of the master’s programs of the Department of Forensic Science of the Law 

Faculty of Moscow State University. Methodology: dialectics, comparison, analysis, system research method. 

Conclusions: the article substantiates the need for further improvement of master’s programs in the preparation of 

lawyers. The organization of such training by the Department of Forensic Science of the Faculty of Law of MSU 

is analyzed. Unique developments and directions of further work and improvement of the organization of practice-

oriented training are noted. Scientific and practical significance. The experience of the Department of Forensic 

Science MSU can be used in other universities in Russia to organize the educational process of the second stage of 

education, and to train popular and highly qualified lawyers.
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